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Obecní úřad Běštín

E-mail: starosta@obecbestin.cz
Web: www.obecbestin.cz
Úřední hodiny:
Pondělí:    8:00–11:00
               14:00–18:00
Středa:    13:00–17:00
Telefonní číslo pro poslech posledního
hlášení rozhlasu: 728 224 822. 

Vážení spoluobčané,
konec roku se přehoupl rychlým tempem. V mnohých možná ještě doznívá
atmosféra vánočních svátků. Prožili jsme je většinou v kruhu svých
nejbližších a mohli jsme alespoň na několik dní zastavit kolotoč všedních
dní, naplněných prací, povinnostmi, starostmi, ale věřím, že i radostmi. 
I když uplynulý rok byl plný nečekaných zvratů a událostí, které jsme si
nepřáli, dnes už stojíme pevně oběma nohama v roce novém, do kterého
vám dodatečně přeji vše nejlepší, hodně zdraví, lásky, pohody a úspěchů.

Jaroslava Houdková, starostka

BĚŠTÍNSKÝBĚŠTÍNSKÝ
ZPRAVODAJZPRAVODAJ

 

Zleva: Alois Šebek, Michaela Sarnovská, Jaroslava Houdková (starostka),
Kateřina Malatincová, Jiří Štochl (místostarosta), Stanislav Krotil, Václav
Vinš

Představujeme vám nové zastupitelstvo 

muži: 139
ženy: 146

do 15 let: 54 + 3 cizinci
15-18 let: 5
chlapci: 30
dívky: 32

K 1. lednu 2023 měla naše obec 347
obyvatel, z toho 16 cizinců.
Dospělí: 285

Děti: 62

Nejstarší obyvatel je narozen 12. 10. 1929
Nejmladší obyvatel je narozen 24. 9. 2022
V roce 2022 se v Běštíně narodilo 5 dětí, 
3 občané zemřeli, 8 spoluobčanů se
odstěhovalo, odešlo 9 cizinců a k trvalému
pobytu se přihlásilo 16 občanů. 
Poslední vydané číslo popisné je 212, počet
čísel evidenčních je 19. 



Oznámení ve věcech stavebních v obci.
Zprávy finančního a kontrolního výboru.
Občansko-kulturní záležitosti.
Rozpočtové opatření č. 7/2022.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2023–
2025.
Rozpočet obce na rok 2023 na závazné ukazatele
paragrafy jako schodkový se zapojením finančních
prostředků minulých let.
Plán inventur pro rok 2022 a inventarizační komisi ve
složení Jiří Štochl, MgA. Kateřina Malatincová, Michae-
la Sarnovská.
Ukončení nájemní smlouvy s TJ Běštín na nemovitost
na pozemku p.č. 25 k.ú. Běštín podle ustanovení
nájemní smlouvy

Oznámení ve věcech stavebních v obci.
Zprávy finančního a kontrolního výboru.
Občansko-kulturní záležitosti.
Rozpočtové opatření č. 8/2022.

O stavu rozpracovanosti na projektových dokumentací
k žádostem o dotaci na průzkumný vrt pro zdroj vody
v obci a na revitalizaci požární nádrže
O možnosti čerpání dotace z Fondu obnovy venkova
Středočeského kraje (1 000 Kč na trvale žijící osobu)
na přestavbu poschodí obecního úřadu

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 
7. prosince 2022

Přítomno zastupitelů: 7
Zastupitelstvo obce schválilo:  

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:

Diskuse:
Starostka informovala:

volbu jednoho místostarosty;
výkon funkce starosty jako uvolněné;
veřejný způsob volby starosty a místostarosty.

starostkou obce Jaroslavu Houdkovou;
místostarostou obce Jiřího Štochla;
tříčlenný finanční a kontrolní výbor;
předsedkyní finančního výboru MgA. Kateřinu Malatin-
covou, členy Aloise Šebka a Michaelu Sarnovskou;
předsedu kontrolního výboru Václava Vinše, členy Bc.
Stanislava Krotila a Tomáše Vinše, který není zastu-
pitelem obce.

odměnách neuvolněných členů zastupitelstva s plat-
ností od 19. 10. 2022.

Starostka informovala o návrhu na revitalizaci požární
nádrže s tím, že bude svolána schůzka s projektanty a
zastupiteli. Dále podala informace k žádosti o elektric-
kou přípojku na p.č. 295/2 k.ú. Běštín pro případné
zdroje vody pro obec. 

Informace obecního úřadu

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 19. října
2022

Ustavující zasedání nově zvoleného zastupitelstva obce
bylo řádně svoláno na 19. 10. 2022 od 18.15 hod. Přítomno
bylo všech 7 zastupitelů, kteří nejprve složili slib zastupi-
tele a potvrdili ho svým podpisem. Poté zasedání probí-
halo podle schváleného programu:
Zastupitelstvo obce schválilo:  

Zastupitelstvo obce zvolilo:

Zastupitelstvo rozhodlo:                                        

Diskuse:

Jednací řád zastupitelstva obce.
Pověření starostky obce k provádění rozpočtových
opatření.
Uzavření dohod o provedení práce se zastupiteli
MgA. Kateřinou Malatincovou – zpracování obecního
zpravodaje a vedení obecní kroniky, Bc. Stanislavem
Krotilem – údržba veřejného osvětlení.
Určení oddávající na období 2022-2026, kterou se
stala starostka obce Jaroslava Houdková. K obřa-
dům byly určeny dny pátek a sobota v čase 10.00-
14.00 hod.
Povodňovou komisi podle zákona č. 254/2001 Sb.,
vodní zákon, a pracovní skupinu obce dle zákona č.
240/2000 Sb., o krizovém řízení.

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 
2. listopadu 2022

Přítomno zastupitelů: 7 
Zastupitelstvo obce schválilo:

I voda byla o Vánocích hodná
Vánoce jsme neprožívali jen u ozdobených stromečků a
rozbalováním dárečků. Ve dnech 22.–25. 12. 2022 jsme
měli i tzv. povodňovou bdělost. V důsledku tání sněhu a
dešťových srážek hrozily totiž vzestupy hladin toků a
snížení stability stromů v podmáčené půdě. Řeřicha však
byla hodná a Vánoce jsme v Běštíně prožili v klidu a
míru. 

Zemřela: Pokorná Marie



Rozpočet obce Běštín bude schodkový a je to v pořádku

Fondy Středočeského kraje jsou tu i pro vás

Milí Středočeši,
ráda bych Vás touto cestou pozdravila a popřála Vám v
novém roce 2023 především zdraví, klid a vnitřní
pohodu. Chci věřit, že nás snad čeká méně náročný rok,
než byly ty dva uplynulé provázené různými krizemi.
Snadný ale nebude, to víme všichni…
Chtěla bych Vás ujistit, že Středočeský kraj schválil velmi
zodpovědný rozpočet, který počítá s krizovými
rezervami. Zároveň je ale stále výrazně proinvestiční.
Jen na investiční výdaje z vlastních zdrojů dáváme 
600 milionů korun, což je o 100 milionů více než v roce
2022. Vyšší jsou například plánované výdaje na opravy
škod po zimě na silnicích II. a III. třídy, na něž jsme
vyčlenili 255 milionů. 
A rozpočet také opět přináší dotační programy, které
jsou tu hlavně pro Vaše obce, aby jim usnadnily rozvoj, a
místo, kde žijete, mohlo mít třeba odpovídající
infrastrukturu, vodovod, kanalizaci, školu… Ale část
fondů můžete využít i Vy sami. A na ty bych Vás chtěla
upozornit především. 
Fondy, z nichž můžete čerpat na své aktivity přímo Vy
občané nebo třeba Vaše spolky či sportovní kluby, jsou
například Fond sportu a volného času, kde je 40 milionů
korun, z nichž je možné čerpat na investice na sporto-
vištích, na pořádaní turnajů, na podporu sportu.
Ten je otevřen teď v lednu. Stejně tak v lednu je otevřen
například Fond kultury a obnovy památek, který pomáhá
s obnovou kulturních památek. Mnoho z nich je v sou-
kromém vlastnictví nebo se o ně starají neziskové

 organizace nebo dobrovolníci. Letos jsme také poprvé
otevřeli fond Obchůdek 2021+, který má pomoci udržet
malé prodejny v obcích do 1 000 obyvatel. Pokud
takovou provozujete, můžete požádat o příspěvek.
A v neposlední řadě je tu Fond Hejtmanky. Má sice
nejméně financí, co kdy měl, ale velmi rádi z něj
podpoříme větší akce, které mají regionální význam.
Určitě zkuste využít našich fondů. Potřebné informace
najdete na stránkách kraje – www.kr-stredocesky.cz,
záložka Granty a dotace. A mimochodem slibuji, že ten
web kraje brzy bude uživatelsky přívětivější, zanedlouho
spustíme nový.
Tak krásný rok 2023 všem.

Petra Pecková, hejtmanka Středočeského kraje

Na každé rozpočtové období, neboli na kalendářní rok
sestavuje obec rozpočet. Provádí také rozpočtový
výhled, který je podle zákona o rozpočtových pravidlech
pomocným nástrojem územního samosprávného celku.
Připravuje se vždy na 2-5 let na základě uzavřených
smluvních vztahů a přijatých závazků. Rozpočet se
zpravidla sestavuje jako vyrovnaný, ale je možné jej
schválit i jako přebytkový nebo schodkový. 

Přebytkový může být schválen za situace, kdy jsou
některé příjmy daného roku určeny k využití až v násle-
dujících letech, nebo pokud jsou určeny ke splácení
jistiny úvěrů z předchozích let. Rozpočet může být
schválen jako schodkový jen v případě, že schodek bude
možno uhradit finančními prostředky z minulých let,
nebo smluvně zabezpečenou půjčkou, úvěrem,
návratnou finanční výpomocí nebo příjmem z prodeje
komunálních dluhopisů územního samosprávného celku.
Zastupitelstvo obce Běštín tedy 7. prosince 2022
schválilo na veřejném zasedání rozpočet obce pro rok
2023 jako schodkový, a to takto:
Příjmy: 4 719 000 Kč
Výdaje: 6 380 500 Kč
Financování: 1 661 500 Kč bude kryto finančními
prostředky z minulých let
Vyššími výdaji jsou plánované investice do přípravy
projektu na vodovod a splaškovou kanalizaci v obci, na
kterém se průběžně pracuje.
Rozpočet je zveřejněn na webových stránkách obce
www.obecbestin.cz.

http://www.kr-stredocesky.cz/
http://www.obecbestin.cz/


Datové schránky jsou pro podnikatele a právnické osoby povinné
Zjednodušeně řečeno, kdo si založí společnost či získá
živnostenské oprávnění dostane automaticky také
datovou schránku. Tu bude muset využívat při styku s
orgány veřejné moci. Tedy bude povinen vyzvedávat a
vyřizovat doručené dokumenty a nebude možné, aby si
tuto datovou schránku znepřístupnil. O tom, že
doručování prostřednictvím datových schránek skýtá
řadu výhod, není pochyb. 
1. Finanční: komunikace s orgány veřejné moci
prostřednictvím datové schránky je zdarma, a navíc
není nutné všechnu korespondenci tisknout.
2. Flexibilita: Datovou schránku lze využít kdykoliv a
odkudkoliv bez vázanosti úřední dobou úřadu či
otevírací dobou dané pobočky pošty.
3. Rychlost: Zpráva odeslaná orgánu veřejné moci se
považuje za doručenou již v okamžiku dodání do jeho
datové schránky.
4. Bezpečnost: Komunikace je zaručena nastavením
komunikace prostřednictvím datové schránky. 
Přístupové údaje obdržíte doporučeným dopisem
během měsíce ledna, února nebo března 2023.
Více informací lze získat na www.chcidatovku.cz či na
lince: 954 200 200. Lze využít i možnosti poradenství
prostřednictvím e-mailu: datovkynove@mvcr.cz. 

Běštínský zpravodaj vydává obec Běštín se sídlem Běštín 28, IČ: 00509621 jako periodický tisk územního
samosprávného celku. Vydáváno čtvrtletně nákladem 250 ks. Povoleno MK ČR E 1735. 

Texty: Jaroslava Houdková a Kateřina Malatincová.  Grafická úprava: Kateřina Malatincová.

V roce 2021 byl schválen zákon č. 261/2021 Sb., kterým
se mění některé zákony v souvislosti s další elektronizací
postupů orgánů veřejné moci (tzv. DEPO).
Od 1. 1. 2023 je pro podnikatele z řad fyzických osob a pro
právnické osoby povinné mít a využívat pro komunikaci s
orgány veřejné moci datovou schránku. Všem bude auto-
maticky zřízena počátkem roku 2023, a to na základě
zápisu do příslušné evidence, která informaci o zapsání
automaticky zapisuje také do registru osob. 

Špatně zaparkovat se dá i v naší obci

Při stání musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh
široký nejméně 3 m pro každý směr jízdy; při
zastavení musí zůstat volný alespoň jeden jízdní
pruh široký nejméně 3 m pro oba směry jízdy.

Kdo způsobil překážku provozu na pozemních
komunikacích, musí ji neprodleně odstranit;
neučiní- li tak, odstraní ji na jeho náklad vlastník
pozemní komunikace.

Je-li překážkou provozu na pozemní komunikaci
vozidlo, rozhoduje o jeho odstranění policista nebo
strážník obecní policie, přičemž jde-li o dálnicí, zajistí
odstranění vozidla na výzvu policisty některá z osob
uvedených v odstavci 1; vozidlo se odstraní na
náklad jeho provozovatele.

Co říká zákon č. 361/2000 Sb,, o provozu na pozemních
komunikacích:

       (§ 25, odst. 3)

       (§ 45, odst. 1)

       (§ 45, odst. 4)

Vážení spoluobčané, 
dovolujeme si vás požádat o parkování aut mimo místní
komunikace, aby zde mohli projet popeláři a bylo možné
provádět případnou zimní údržbu – tedy uklízet napada-
ný sníh a provádět posyp při náledí. Při nevhodném stání
vozidel zůstanou plné nejen vaše popelnice, ale také
popelnice vašich sousedů a údržba nebude provedena. . 
Děkujeme za parkování aut na vlastních pozemcích.

http://www.chcidatovku.cz/
mailto:datovkynove@mvcr.cz


„Když pak táta s mámou otevřeli dveře, vběhli jsme
nadšení ke stromečku. Ten byl ozdobený pečivem,
ovocem a figurkami z kolekce,“ vypráví Josef Hejduk.
Otec mu však tragicky zemřel ještě, když byl dítě. „Peněz
nám moc nezbývalo, ale měli jsme radost ze všeho, co
pod stromečkem bylo. Vzpomínám si, že jsem jednou
našel pletené rukavice, schoval jsme si je a nechtěl jsme
je nikomu půjčit.“ 
V roce 1952 se Josef Hejduk vrátil z povinné vojenské
služby a o dva roky později se oženil. V roce 1955 pak do
rodiny přibyla dvojčata - synové.  Od té doby měl, jak
říká, vždy úžasné Vánoce. Jeho žena napekla spoustu
cukroví a s přípravou se doslova mazlila. 
Dárky však Ježíšek nenosil jen pro potěšení, a to ani
dětem. Zpravidla šlo o potřebné věci.  „Já jsem dostával
třeba košile, pantofle, ponožky, žena mi upletla svetr.
Pro kluky samozřejmě nechyběla hračka,, později kolo,
na kterém pak jezdili do školy.“ 
Když byl Josef Hejduk malý a mladý, nebyly Vánoce o
penězích ani o hromadě dárků. Byly o klidu a radosti. 

V Běštíně se narodil i oženil. I když s rodinou řadu let
bydlel na Lhotce a také v Čenkově, kde pracoval, Do své
obce se ale zase na důchod vrátil. V současnosti je
naším  nejstarším obyvatelem a jeho vitalitu by mu mohl
leckdo závidět.  Řada z vás již jistě tuší - byli jsme na
návštěvě u Josefa Hejduka.

V první polovině 20. století byly dárky skromnější

Na poštu nebo jen ze Z-BOXu?

Jak vypadaly Vánoce, když byl malý kluk? Nákupní
horečky a maratón návštěv neexistovaly. Škola byla
vyzdobená jen tím, co kdo přinesl - nějakým jmelím,
někdy tam byl i stromeček.
Televize nebyla, děti sáňkovaly, bruslily na rybníce,
běhaly a hrály si. Když se vrátily domů, čekaly na
štědrovečerní večeři. Stejně jako mnoho dnešních dětí
ani malý Josef kapra neměl rád. Na talíři měl proto řízek
a bramborový salát. Čekání na Ježíška si se sestrou
krátili vytvářením zlatých prasátek na stropě pomocí
baterky a sítka.

Samoobslužné místo Zásil-
kovny, které je umístěné
vedle obecního úřadu, nově
neslouží jen pro příjem
zásilek. Nyní je odsud
můžete jednoduše i sami
odesílat. Díky službě „Mezi
námi“ představuje nejjed-
nodušší, nejrychlejší a nej-
levnější způsob doručování
mezi fyzickými osobami. 
Stačí zásilku zadat do mo-
bilní aplikace a umístit do 
Z-BOXu. Svoz zásilek probí-
há každý pracovní den po
8.00 hod. Více najdete v
aplikaci Zásilkovny.

Říjen:  
Hemrová Marie, 75 let                                 
Hejduk Josef, 93 let
Zittová Marie, 75 let
Králíková Božena, 83 let
Šebková Hana, 75 let

Prosinec:
Pokorný Vladimír, 87 let

Listopad:
Anděl František, 70 let
Krabcová Marie, 75 let
Houdková Miluška, 81 let
Bublová Vlasta, 75 let

Jubilanti

Josef Hejduk

Josef Hejduk se starostkou Jaroslavou Houdkovou



Běštín je nadále členem Mikroregionu Hořovicko

Dobrovolný svazek obcí (DSO) Mikroregion Hořovicko byl
založen roku 2001 pouze jako platforma pro získání
dotace. V roce 2016 se zapojil do projektu Svazu měst a
obcí ČR „Posilování administrativní kapacity obcí na bázi
meziobecní spolupráce“ zkráceně Centra společných
služeb (CSS). Projekt trval 3,5 roku a k poslednímu
prosinci 2019 byl úspěšně ukončen. 
Přínosem projektu byla administrativní podpora a infor-
movanost obcí, zpracování žádostí o dotaci, veřejné za-
kázky, sdílený pověřenec pro ochranu osobních údajů,
společné projekty apod. V těchto, a ještě dalších činnos-
tech DSO Mikroregion Hořovicko pokračuje i nadále.
V současné době zastupuje celkem 29 obcí. Jsou to:
Běštín, Březová, Bzová, Felbabka, Hořovice, Hostomice,
Hředle, Hvozdec, Chaloupky, Chlustina, Jivina, Komárov,
Kotope-ky, Lochovice, Malá Víska, Neumětely, Olešná,
Osek, Osov, Otmíče, Podluhy, Praskolesy, Rpety, Stašov,
Tlustice, Točník, Újezd, Vižina a Zaječov.
Od roku 2018 je část obcí z DSO Mikroregion Hořovicko
(Bzová, Felbabka, Hořovice, Hvozdec, Chaloupky, Komá-
rov, Lochovice, Malá Víska, Neumětely, Osov, Podluhy,
Praskolesy, Rpety, Tlustice, Točník a Zaječov) členem
spolku Turistická oblast (TO) Brdy a Podbrdsko, který
napomáhá turistickému rozvoji celého „brdského“ území.
Podílel se na projektu „značení cyklotras v Brdech“, na
tvorbě propagačních materiálů, získal finance na zpraco-
vání projektových dokumentací na výstavbu parkovišť a
na pořízení mobiliáře do obcí. DSO Mikroregion Hořovicko
se ve spolupráci s TO Brdy a Podbrdsko se také snaží o
záchranu hradu Valdek.

Poplatky za svoz odpadu a za psy
Na úvod upozorňujeme na obecně závaznou vyhlášku o
místních poplatcích č. 2/2021, která je k dispozici na
www.obecbestin.cz nebo na stránkách ministerstva
vnitra ve Sbírce právních předpisů územních samo-
správních celků. Doporučujeme všem občanům pečlivě
se s vyhláškou seznámit, aby se nevystavovali sankcím
za její případné porušení. Najdete zde také osvobození a
úlevy od poplatku. 
Svoz komunálního odpadu v roce 2023 bude prováděn
podle rozpisu opět každou středu.
Ani u poplatků za psa se nic nemění Podle obecně
závazné vyhlášky č. 4/2019 je poplatek za psa staršího 
3 měsíců 50 Kč.
Osvobození a úlevy se týkají:
 - Nevidomých držitelů psů, protože tyto lidé jsou
považováni za závislé na pomoci jiné fyzické osoby.
- Držitelů průkazů ZTP nebo ZTP/P.
- Osob provádějících výcvik psů určených k doprovodu
výše zmíněných osob.
- Osob, které provozují útulek pro zvířata nebo těch, pro
které stanoví povinnost držení a používání psa zvláštní
právní předpis.

Pro placení místních poplatků obec preferuje
bezhotovostní úhradu. Příslušnou částku je třeba po-
ukázat na účet obce č. 362034339/0800, var. symbol
platby č.p./2023 (např. 9/2023) tak, aby byla na tento
účet připsána nejpozději 30. 6. 2023. Místní poplatky
mohou občané platit i na pokladně obecního úřadu 
v hotovosti v úředních hodinách, to je každé pondělí
8:00– 11:00 a 14:00–18:00 a středu 13:00–17:00.
Upozorňujeme, že v případě nedodržení termínu
splatnosti poplatku bude po marném uplynutí lhůty
automaticky zvýšen platebním výměrem na trojnásobek
v souladu s vyhláškou.
Obecně závazné vyhlášky jsou stejné jako v roce 2022.

V roce 2020 založil spolu s dalšími dobrovolnými svazky
obcí Asociaci DSO Středočeského kraje (6 zakládajících
členů – DSO Příbram, DSO Voticko, DSO Čáslavsko, DSO
CHOPOS, Svazek obcí Sedlčansko, Mikroregion Hořovi-
cko). Důvodem vzniku je rozvoj meziobecní spolupráce,
hájení zájmů dobrovolných svazků obcí a aktivní spolu-
práce s institucemi s regionální a krajskou působností.
Kontakty:
Předseda DSO Mikroregion Hořovicko: Jaroslav Klekner,
e-mail: klekner@ikomarov.cz
Kancelář DSO Mikroregion Hořovicko,
Palackého nám. 2, 268 01 Hořovice
Tel.: 311 545 327
E-maily: mikroregion.patavova@mesto-horovice.cz
mikroregion.kapralova@mesto-horovice.cz

Sběr nebezpečného odpadu: 
1. dubna 2023; 9:00-10:30 na návsi

http://www.obecbestin.cz/


Létali draci, svítily lampiony a přijel sv. Martin na bílém koni

DRAKIÁDA
Řekne-li se podzim, každému se asi vybaví barevné listí,
ovoce na stromech a draci ve vzduchu. Přestože letos
bylo naprosté bezvětří a drobně pršelo, Drakiádu si všichni
náležitě užili. Pohled na běhající rodiče, snažící se udržet
draky alespoň chvilku ve vzduchu, byl velmi zábavný.
Když došly síly dospělákům, snažily se o totéž děti. Jak-
mile se to někomu vážně podařilo, měli radost všichni. Na
let po nebesích nebyly však připraveni jen draci. Děti
mohly do vzduchu posílat i vlastnoručně ozdobené
balonky. A po všem to běhání a námaze dostali malí i velcí
zaslouženou odměnu v podobě opečeného buřta.

a po vzoru otce se také stal válečníkem. V boji ovšem nikdy
nenašel zalíbení, možná i proto, že po své matce zdědil
dobré srdce. A právě z dobroty srdce Martin pomáhal všem,
kteří jeho pomoc potřebovali, lidem i zvířatům. 
Té osudné noci bylo zrovna na světě velmi nevlídně, foukal
vítr a strhával ze stromů poslední suché listy.

LAMPIONOVÝ PRŮVOD SE SV. MARTINEM
Svátek svatého Martina jsme se tradičně rozhodli oslavit
lampionovým průvodem. V pátek 11. listopadu 2022 nám
jej pomohli uspořádat běštínští hasiči. 
Pátrali jste někdy po tom, proč je tento svátek svátkem
světel? Legenda praví, že Martin byl syn odvážného rytíře

Vojáci odění v dlouhých pláštích z ovčí kůže, které chránili
před chladem nejen je samotné, ale i jejich koně, vjížděli
do města. Nikdo z nich si nevšiml polonahého žebráka,
který se choulil zimou. Jen Martin zastavil, slezl 
z koně, a protože u sebe neměl žádné peníze ani jídlo,
rozhodl se, že žebráka alespoň zahřeje. Svým mečem
rozřízl teplý plášť na dvě poloviny. Jednu si nechal a
druhou přikryl žebráka. Když poté v noci usnul, zjevili se
mu v zářivém světle andělé a jejich prostřednictvím Bůh
poděkoval Martinovi za dobrý skutek. A právě proto se na
svátek svatého Martina má šířit světem světlo. Nejen z
lampionů, ale především z duše každého z nás, tedy
lidské světlo.
Průvod v čele se svatým Martinem na koni a jeho druži-
nou se vydal na obchůzku obce od pomníku padlých na
návsi, kde jsme položili kytičku vlčích máků na počest Dne
veteránů. Na tom samém místě jsme se později se sv.
Martinem zase na rok rozloučili. 



Rozsvítili jsme Běštín a zahájili Advent na tradičním setkání 

Večer u ozdobeného stromku 3. prosince 2022 se nepo-
chybně podařil, o čemž svědčily radostně ve tmě pobli-
kávající dětské oči, které pobavil program s Čertíkem,
Mikulášem a Andělem. Vánoční občerstvení, svařák a tep-
lý čaj byli jen příjemným zpestřením celého adventního
podvečera.
Vážení občané, dovolte mi, abych na tomto místě
poděkovala za celoroční práci všem pracovníkům na
dohody, kteří se starají o vzhled a chod naší obce. Mé díky
patří samozřejmě také spolkům, jejich členům za nezišt-
nou celoroční pomoc a v neposlední řadě patří díky čle-
nům zastupitelstva obce. Zkrátka těm, kteří pečují o naši
vesnici. 

Jaroslava Houdková, starostka


